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Jegyzőkönyv 

 
 
Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2010. június 22-én 
megtartott Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 

 Pap Tibor polgármester 
 Balogh Csilla jegyző 
 Szarka Andrea igazgatási irodavezető 
  
 Nyuzó Marietta bizottság elnöke 
 Kanó József bizottsági tag 
 Dékány József bizottsági tag 
 
Meghívottak: 
 Nagy József Attila Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnöke 
 Janó Istvánné ügyintéző 
 
 Hermeczi Erika jegyzőkönyvvezető 
 
 
Nyuzó Marietta – Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Köszönti a Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottság ülésén megjelenteket, Pap Tibor polgármestert, Balogh Csilla jegyzőt, 
Nagy József Attilát a Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnökét, Janó Istvánné 
ügyintézőt, valamint a bizottság tagjait. 

Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több mint a fele 
megjelent az ülésen. A Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság jelenlévő tagjainak száma 3 fő, 
távolmaradt Földi Imre és Csatári Lajos bizottsági tag. 
 
Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

1. Tájékoztató a Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzatnak az elmúlt négy éves 
ciklusban végzett tevékenységéről.   
Előadó: Nagy József Attila CKÖ elnök 
 

2. Bejelentések. 

 
Megkérdezi a bizottság tagjait, hogy van-e valakinek egyéb önálló napirend megtárgyalására 
javaslata? 
Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzik el. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 
66/2010. (VI. 22.) JIÜ. Biz. hat. 
 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága a 2010. június 22-én tartandó ülés napirendjét az 
alábbiak szerint fogadja el: 
 
1. Tájékoztató a Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzatnak az 

elmúlt négy éves ciklusban végzett tevékenységéről.   
Előadó: Nagy József Attila CKÖ elnök 
 

2. Bejelentések. 

 
 

1. napirend: Tájékoztató a Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzatnak az elmúlt 
négy éves ciklusban végzett tevékenységéről. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér az első napirendi pontra, 
amely a Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzatnak az elmúlt négy éves ciklusban 
végzett tevékenységéről szóló tájékoztató. Megadja a szót Nagy József Attilának, a 
Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnöke részére.  
 
Nagy József Attila – Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnöke: Elmondja, hogy a 
beszámoló a négy év alatt megvalósított feladatokat mutatja be, illetve amely feladatokat 
szerettek volna megvalósítani. A Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat 2006. 
október 12-én alakult meg, addig a városban nem működött kisebbségi önkormányzat. Az 
elmúlt 4 év a tapasztalatszerzések és a kapcsolatok kialakításának ideje volt.  
A négy év alatt 30 ülést tartottak, 18 rendes és 12 rendkívüli ülést, és összesen 142 határozatot 
hoztak.  
2006. évben megfogalmazták a jövőbeni elképzeléseiket, céljaikat, mint a dévaványai 
cigányok nyelvoktatása, a családok közötti együttműködés és a kultúra erősítése. Elmondja, 
hogy több szervezettel kötöttek együttműködési megállapodást (Önkormányzat, Kapocs 
Egyesület, Gyarakiné és Társai Bt. képző és oktató iroda stb.).  
Szól arról, hogy az önkormányzat segíti a Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat 
munkáját pl. irodahelyiséget térítésmentesen biztosít, az irodahelyiség közüzemi költségeit 
viseli, mivel a CKÖ költségvetése nem bírja el, az önkormányzat a pénzügyi lehetőségei 
függvényében hozzájárul a CKÖ működési költségeihez. Az irodájuk a Polgármesteri Hivatal 
épületében található.  
A költségvetést illetően minden évben kaptak támogatást a központi költségvetésből normatív 
támogatásként és az önkormányzattól is. 
2007. évben tervezték a TANODA program beindítását, ahol a gyerekek a cigány nyelv 
tanulása mellett délutánonként, mintegy szakköri foglalkozás keretében részesültek volna 
oktatásban. Finanszírozás hiánya miatt akkor ezeket a programokat megvalósítani nem tudták. 
2009. évben sikerült a programot elindítani, a gyermekeknek heti két órában van lehetőségük 
szakkör formájában a nyelv elsajátítására.  
2008. évben a MACIKA Ösztöndíj pályázathoz Dévaványára 4 általános iskolás, 8 
középiskolás részére, Ecsegfalvára 4 középiskolás cigánygyermek részére adtak ajánlást az 
ösztöndíj elnyeréséhez.  
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A Munkaügyi Központ által cigány szervezetek számára kiírt parlagfű-mentesítési programot, 
melyet minden évben felajánlanak, szeretnék a következő években felvállalni. 
2008. év tavaszán a „LÉPJ EGYET ELŐRE” PROGRAM felhívása alapján a Gyarakiné és 
Társai Bt. képző és oktató iroda szakképesítések tájékoztatón vett részt és a későbbiekben 
együttműködési megállapodást kötöttek egy helyben indítható csoportról. 
2006. év óta minden évben mikulásnapi rendezvényt szerveztek meg és mikuláscsomagot 
osztottak ki a gyerekeknek. Ezzel is örömet okozva a cigánygyerekeknek. 2008. óta pedig 
karácsonyi ünnepséget tartanak, és amennyire a költségvetésük alapján lehetőségük van, a 
városban élő legrászorultabb cigány családok számára alapvető élelmiszerekből álló csomagot 
osztottak ki.  
A Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnöke röviden szól a legnagyobb kulturális 
eseményükről, a ROMA NAPI rendezvényükről, amelyhez 90.000,- Ft. támogatást nyertek 
pályázati úton, valamint az önkormányzat 162.500,- Ft-al járult hozzá a lebonyolítás 
költségeihez. A rendezvényük jól sikerült, de sajnálatosnak tartja, hogy a város lakossága 
közül kevesen vettek részt a rendezvényükön. 
Ennyit kívánt tájékoztatásként elmondani a Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat 
elnöke. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni a Cigány 
Kisebbségi Önkormányzat elnökének a tájékoztatást. 
Megkérdezi, hogyan tervezték a TANODA program működtetését? 
 
Nagy József Attila – Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnöke: Elmondja, hogy 
kezdetben a Ványai Ambrus Általános Iskolában szerették volna a nyelvoktatást indítani, 
mivel plusz normatív támogatást kaptak volna azokra a gyermekekre, de alapító okirat 
módosításra lett volna szüksége az általános iskolának és egyéb dolgok is felmerültek, ezért 
nem tudták elindítani, nem volt rá anyagi forrás sem. Viszont 2009-től szakkör formájában 
heti 2 órában el tudták indítani a nyelvi oktatást. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Kérdése, hogy hol tartják a 
nyelvoktatást, és melyik nyelvjárást beszélik? 
 
Nagy József Attila – Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnöke: Kezdetben az 
irodájukban tartották, ahol a Dévaványa Felemelkedéséért Közalapítvány irodája és a DCKÖ 
irodája található, most már otthon, családoknál tanít Janovics Ottília. A lovári nyelvet 
tanulják, mert az a hivatalos. Kezdetben nagy volt a lelkesedés, 6-7 gyermek volt, most 3-4 
gyerek tanulja a nyelvet. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Kérdése, hogy a Dévaványai 
Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnökének mi a megítélése, mennyire hatékony a 
működésük a város életében? A négy éves működésük ideje alatt tapasztalták-e, hogy a 
cigányság helyzetén javított-e, hogy működik Dévaványán a kisebbségi önkormányzat, vagy 
stagnál, jobb-e azóta a társadalmi megítélés? 
 
Nagy József Attila – Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnöke: Véleménye 
szerint a négy évvel ezelőtti helyzethez képest, amikor még nem volt kisebbségi 
önkormányzat, pozitívumnak mondható, hogy működnek. A kisebbségi önkormányzat a 4 év 
alatt annyit elért, hogy látják mik azok a területek, amelyeket kézbe tudnának venni és 
tudnának rajta fejleszteni. 
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Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Milyen területekre gondol, 
amelyeket úgy érzik, hogy jobban tudnának fejleszteni együttműködéssel, vagy amelyekben 
pozitívumot érnének el? 
 
Nagy József Attila – Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnöke: Úgy véli, hogy a 
közmunkaprogramban való részvétele a Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzatnak 
hatékonyabb lenne. Igaz így is vannak roma származású foglalkoztatottak az önkormányzat 
által szervezett programban, de jobb volna, ha a kisebbségi önkormányzat által felvállalt 
személy irányítana, hogy ne legyenek azok a konfliktusok, melyek most is vannak. Említést 
tesz arról, hogy a jelenlegi közmunkaprogramból is kizártak olyan cigányt a saját társai, aki 
nem dolgozott, pedig olyan brigádban dolgozott, ahol többnyire cigányok voltak. Van viszont 
olyan csapat is, akikre nincs panasz, a munkamoráljuk jó, nincs velük gond, tisztességesen 
végzik a munkájukat. 
 
Pap Tibor – polgármester: Valóban igaz, hogy van olyan közmunkaprogramban 
foglalkoztatott csapat, akikre azt mondták, hogy ne foglalkoztassák őket, és most el lehet 
mondani, hogy nincs velük semmi gond, fegyelmezni nem kell őket, rendesen dolgoznak, de 
előre közölték velük, hogy nem lesz örökké fegyelmezés, bizonyítaniuk kell, hogy dolgoznak. 
Ezt a csapatot el lehet vinni közterületre is dolgozni, betonelemet gyártanak, és más csapatnak 
is besegítenek és ott is teljesítenek, nem kell naphosszat ellenőrizgetni őket. Ebben a 
csoportban nemcsak kisebbségi dolgozók vannak, bár többségük tényleg roma származású. 
Valóban igaz, hogy ők voltak, akik személyesen jelezték azt a társukat, aki nem dolgozott, 
akit el kellett bocsátani.  
A Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnöke felvetette, hogy felvállalnák a roma 
foglalkoztatást. Ezzel kapcsolatban elmondja a polgármester, hogy több településen van példa 
roma foglalkoztatásra, de ott a kisebbségi önkormányzat tud szervezni képzéssel összefüggő 
foglalkoztatást (például Gyomaendrődön, Vésztőn). A képzés része a foglalkoztatás, és aki 
munkát tud adni, azzal kötnek szerződést. Szükség van olyan partnerre, akivel szerződést 
köthetnek. Próbált már a Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnöke is partnert 
keresni, de nem volt megfelelő partner, ígéretek voltak, de megfelelő munkavégzést nem 
ajánlottak.  
 
Nagy József Attila – Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnöke: Elmondja, hogy a 
gyomaendrődi és a gyulai kistérség közösen pályázott roma foglalkoztatásra és több mint 300 
főt foglalkoztatnak, de a szeghalmi kistérség sajnos nem nyújtott be pályázatot.  
 
Pap Tibor – polgármester: Arra a pályázat a kistérségi társulások részére lett kiírva, ők 
pályázhatnak. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Kérdése, hogy mi a véleménye 
a kisebbségi önkormányzat elnökének a gyermekek iskolai hiányzásaival, valamint 
magatartásbeli gondjaikkal kapcsolatban, ugyanis vannak gondok. Sajnos nem jó irányba 
mentek el a dolgok. Minden iskolának van egy rendje, vannak szabályok, amelyeket be kell 
tartani, és bármilyen mentalitású valaki, kötelezettségek még a gyerekek részéről is vannak. 
 
Nagy József Attila – Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnöke: Elmondja, hogy 
nem kapott értesítést arról, hogy roma származású gyermekkel nagy gondok lettek volna az 
iskolában. Egy eset volt, amikor az igazgatónő jelezte, hogy egy gyermekkel magatartási 
problémák vannak. A gyermek apjának megemlítette, azóta nem tudja történt-e változás. 
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Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni Nagy József 
Attilának, a Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnökének a tájékoztatást és az 
ülésen felvetett kérdésekre adott választ. Megkérdezi Janó Istvánné ügyintézőt, hogy van-e 
kiegészítése, felvetése a tájékoztatóval kapcsolatban? 
 
Janó Istvánné ügyintéző: Elmondja, hogy felvetődött az önkormányzat és a kisebbségi 
önkormányzat között kötött megállapodásban rögzítettekkel kapcsolatban, hogy a 
működéshez a helyi önkormányzat a személyi és tárgyi feltételeket maximálisan biztosítja. 
Ezt külső roma referenstől, kisebbségi referenstől is visszaigazolásként hallotta. Tájékoztat 
továbbá arról, hogy a „Roma Nap” kapcsán a megyei önkormányzat kisebbségi referensével 
beszélt, és szóba került, hogy a kisebbségi önkormányzat elnöke és jómaga részt vettek 
pályázatíró képzésen Békéscsabán, amin a kisebbségi referens is meglepődött, mert nem 
jellemző a képzésen való részvétel a kisebbségi önkormányzatok részéről.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Az ügyintéző által 
elmondottak mindenképp pozitívumnak értékelhetők.  
Megköszöni a tájékoztatást, és további sikeres munkát kíván a Dévaványai Cigány Kisebbségi 
Önkormányzatnak. 
Megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni a Dévaványai Cigány Kisebbségi 
Önkormányzat 4 éves ciklusban végzett tevékenységéről szóló tájékoztatóval kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek a Dévaványai Cigány Kisebbségi 
Önkormányzat 4 éves ciklusban végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadásra. 
Kéri, aki a tájékoztatót elfogadásra javasolja a testületnek, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
67/2010. (VI. 22.) JIÜ. Biz. hat. 
 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Dévaványai Cigány 
Kisebbségi Önkormányzatnak az elmúlt négy éves ciklusban végzett 
tevékenységéről szóló tájékoztató jóváhagyólag fogadja el. 
 
A Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság a Dévaványai Cigány Kisebbségi 
Önkormányzatnak további eredményes munkavégzést kíván.  

 
 
2. napirend: Bejelentések. 
 
2010. évi költségvetésről szóló rendelet módosítása 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a bejelentésekre. 
Javasolja, hogy elsőként a 2010. évi költségvetésről szóló önkormányzati rendelet 
módosítását tárgyalják meg.  
Az előterjesztés részletesen bemutatja, hogy miért van szükség az önkormányzat 2010. évi 
költségvetéséről szóló rendelet módosítására, mindenki olvashatta. 
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Felveti a bizottsági elnök, az előterjesztésben utalás van arra, hogy a Magyar Horizont 
Energia Kft. adóelőleg feltöltés címén nagy összeget utalt át az önkormányzathoz, és a 
benyújtott bevallásuk alapján 68 millió forint túlfizetést jeleztek. Az irodavezető tájékoztatása 
szerint bármikor visszakérheti a Kft. a túlfizetést. Kérdése a jegyzőnőhöz, hogy a túlfizetést 
vissza kell utalnia az önkormányzatnak, ugyanis ha vissza kell utalni, az önkormányzatnak 
pénzügyi nehézségei lehetnek. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Elmondja, hogy a Magyar Horizont Energia Kft. nem igényelte vissza 
a túlfizetést. Amennyiben a későbbiekben visszakérik, addig az önkormányzat nem fogja 
visszautalni, amíg az államtól nem kapják meg a kieső bevételt. Az önkormányzat is 
gazdálkodó szervezet, likviditási gondot nem okozhat viszont, mert az önkormányzat akkor 
adja vissza a túlfizetést, amikor az államtól megkapja a bevétel kiesést, és természetesen 
akkor adják vissza, ha visszakéri a Kft. Most nem kérte a Kft. a túlfizetés visszautalását. 
 
Kanó József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Felveti, hogy kérhetik más adó 
esetén a túlfizetés átvezetését. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Adónemek között lehet átvezetést kérni, de a Magyar Horizont 
Energia Kft. csak iparűzési adót fizet az önkormányzat felé. 
 
Kanó József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Elmondja, mivel nem utalnak 
vissza túlfizetést, csak ősszel vagy év végén, az önkormányzat jár jól, mert az önkormányzat 
gazdálkodik az adóelőlegként befizetett összeggel, lekötik a pénzt és a kamatja az 
önkormányzaté lesz, nem pedig a Magyar Horizont Energia Kft-é. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még 
valakinek kérdése, hozzászólása a 2010. évi költségvetésről szóló önkormányzati rendelet 
módosításával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra. Javasolják-e a testületnek, hogy Dévaványa Város 
Önkormányzat 2010. évi költségvetéséről szóló 7/2010. (III. 26.) önkormányzati rendelet, 
5/2010. (II. 26.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendeletet a mellékelt tervezet 
szerint a testület alkossa meg. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, és a rendelet megalkotását javasolja, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
68/2010. (VI. 22.) JIÜ. Biz. hat. 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy Dévaványa Város 
Önkormányzat 2010. évi költségvetéséről szóló 7/2010. (III. 26.) 
önkormányzati rendelet, 5/2010. (II. 26.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló rendeletet a mellékelt tervezet szerint alkossa meg. 

 
(Dévaványa Város Önkormányzat 2010. évi költségvetéséről szóló 7/2010. (III. 26.) 
önkormányzati rendelet, 5/2010. (II. 26.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
rendelet tervezete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
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A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetői állására pályázat kiírása 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a következő 
előterjesztésre. A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetői állására pályázat kiírása 
tárgyában készített előterjesztés megtárgyalását javasolja. 
Megkéri Szarka Andrea igazgatási irodavezetőt az ismertetésre. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a 2010. 
március 25-én megtartott rendes ülésén 100/2010.(III.25.) Kt. határozatában döntött a 
Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény (5510 Dévaványa, Széchenyi u. 8.) igazgatói 
álláshelyének betöltésére, pályázat kiírásáról. A pályázati felhívás megjelent a Kormányzati 
és Személyügyi Szolgáltató és Közigazgatási Képzési Központ (KSZK) internetes oldalán, a 
Hivatalos Értesítőben és a helyben szokásos módon a Dévaványai Hírlapban, valamint 
Dévaványa Város honlapján. 
Időközben jogszabályváltozás történt, így az előző felhívást vissza kell vonni és egy új 
pályázati felhívásról szükséges dönteni. Sajnos azzal, hogy előre dolgoztak, most kénytelenek 
módosítani és új pályázati felhívást közzé tenni, hogy a jogszabálynak megfeleljenek. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Elmondja, hogy a Képviselő-testület munkaterve szerint a márciusi 
ülésen kellett tárgyalni a Helytörténeti Gyűjtemény vezetői állására pályázat kiírását, akkor 
még nem tudhatták, hogy időközben jogszabályi változás fog történni. Jogszabályváltozásból 
adódóan a magasabb vezetői beosztás ellátásával kapcsolatosan a pályázati feltételt érinti a 
változás, ezért szükséges újra kiírni a pályázatot, hiszen nem tudnak olyan pályázati kiírásra 
pályázni, amelynek nincs is jogszabályi alapja, mert hatályon kívül helyezésre került és új jogi 
szabályozás van. A Képviselő-testület szeptemberben döntene a beérkezett pályázatokról, de 
már most teljesen más az új jogszabályi háttér. Az államigazgatási hivatallal konzultálva azt a 
tájékoztatást kapták, hogy még időben vannak, ennyire előre dolgozni nem szükséges, mert ez 
a hátulütője. Mivel október 1-től lesz a vezetői megbízás és mivel május 1-től jogszabály 
változás történt, úgy kell igazítani a pályázati feltételek meghatározását, hogy az új, május 1-
jén hatályba lépő feltételeknek megfeleljen.  
A jogszabályi változásból eredően most egyben lehetőség nyílik a korábbi helytelen besorolás 
javítására is. A vezetőnek a besorolása nem magasabb vezetői besorolásként történt, hanem 
eddig vezetői megbízást kapott, de mivel a munkáltató vezetője, a munkáltató működése 
szempontjából meghatározó jelentőségű feladatokat lát el, ezért a vezető magasabb vezetőnek 
minősül. A munkáltató a munkahely, és a munkahelyet kell tekinteni nem a személyt 
munkáltatónak. A jogszabály értelmező rendelkezéseit nézve a munkáltató a szervezet, a 
szervezet vezetője jelenleg Burainé Murányi Magdolna, ő a szervezet vezetője, és ő aki a 
munkáltatói jogkört gyakorolja az intézmény dolgozói felett, így alapból magasabb vezetőnek 
minősül.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni a jegyzőnőnek és 
az igazgatási irodavezetőnek a tájékoztatást.  
Megkérdezi, hogy van-e valakinek hozzászólása a vezetői állásra történő pályázati kiírással 
kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek a Bereczki Imre Helytörténeti 
Gyűjtemény igazgatói álláshelyének betöltésére kiírt pályázati felhívást visszavonásra és új 
pályázati kiírás megjelentetését. 
Kéri, aki a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény igazgatói álláshelyének betöltésére kiírt 
pályázatot visszavonásra javasolja a testületnek, kézfelnyújtással jelezze. 
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Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 H a t á r o z a t 
69/2010. (VI. 22.) JIÜ. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Bereczki Imre 
Helytörténeti Gyűjtemény (5510 Dévaványa, Széchenyi u. 8.) igazgatói 
álláshelyének betöltésére kiírt pályázatát vonja vissza. 

 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Ismételten szavazásra kéri a 
bizottság tagjait, javasolják-e a testületnek a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény 
igazgatói álláshelyének betöltésére újabb pályázati kiírás megjelentetését a mellékelt tervezet 
szerint. 
Kéri, aki a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény igazgatói álláshelyének betöltésére 
pályázati kiírás megjelentetését javasolja a testületnek, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
70/2010. (VI. 22.) JIÜ. Biz. hat. 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Bereczki Imre 
Helytörténeti Gyűjtemény (5510 Dévaványa, Széchenyi u. 8.) igazgatói 
álláshelyének betöltésére pályázatot írjon ki. 
 

Pályázati felhívás 
1. A pályázatot meghirdető szerv:  

Dévaványa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
5510 Dévaványa, Hősök tere 1. 

 
2.  Meghirdetett munkahely:  

Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény 
  5510 Dévaványa, Széchenyi u. 8.  

Igazgatói álláshelye 
 

3. Képesítési és egyéb feltételek:  
a) szakirányú egyetemi végzettség és szakképzettség vagy 2009 

előtt szerzett szakirányú főiskolai végzettség és 
szakképzettség (a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. 
évi XXXIII. törvény végrehajtásáról a művészeti, a 
közművelődési és a közgyűjteményi területen foglalkoztatott 
közalkalmazottak jogviszonyával összefüggő egyes kérdések 
rendezéséről szóló 150/1992. (XI.20.) Korm. rendelet 6/E. § 
(2) bekezdése alapján);  
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b) a végzettségnek és szakképzettségnek és egyben az intézmény 
alaptevékenységének megfelelő jogviszonyban legalább 
három éves szakmai gyakorlat; 

c) büntetetlen előélet; 
d) magyar állampolgár; 
e) vagyonnyilatkozattételi eljárás lefolytatása. 

4. Juttatások (Ft), illetmény, pótlék, egyéb: 
Az állás elfoglalásának ideje: 2010. október 1. 

A megbízás határozott időre 5 évre, 2015. szeptember 30-ig szól. 

A pályázat beadási határideje: a pályázat Kormányzati és 
Személyügyi Szolgáltató és Közigazgatási Képzési Központ (KSZK) 
internetes oldalán történő közzétételtől számított 30. nap.  
Pályázat elbírálási határidő: legkésőbb 2010. szeptember 30. 

Lényeges feladatok:  
A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény intézmény vezetője, 
igazgatója. Felelős az intézmény szakszerű és törvényes működéséért, 
megbízása alatt gyakorolja a munkáltatói jogokat az intézményi 
dolgozók felett, dönt az intézmény előirányzat-felhasználásáról, 
gondoskodik az intézmény üzemeltetéséről, meglévő vagyontárgyak 
folyamatos karbantartásáról, szervezi, irányítja a foglalkoztatottak 
munkáját. Elkészíti az intézményre vonatkozó a költségvetési 
koncepciót, költségvetési terv javaslatát, részletes-elemi 
költségvetését. 
Múzeumi gyűjteményi tevékenység feladatainak ellátása, a kulturális 
javak – ide nem értve a könyvtári és levéltári dokumentumokat – által 
alkotott gyűjtemények folyamatos gyarapítása – beleértve a próba-, 
megelőző és mentő feltárást, valamint a gyűjteménybe kerülő 
kulturális javak tervszerű feltárását és gyűjtését –, a gyűjteményi 
anyag elsődleges feldolgozása (meghatározása, hitelesítése, szabályos 
nyilvántartásba vétele), rendezése, gondozása, raktári megőrzése, 
megelőző állagvédelem és aktív restaurálásával-konzerválásával 
(preparálás), revíziójával, a műtárgyak mozgatása.  

A pályázathoz csatolni kell: a pályázó eddigi szakmai önéletrajzát, az 
intézmény vezetésére vonatkozó programot, a szakmai 
helyzetelemzésre épülő fejlesztési elképzeléseket, az álláshely 
betöltéséhez szükséges képesítés meglétét igazoló 
okmány(ok) hitelesített másolatát, 3 hónapnál nem régebbi 
hatósági erkölcsi bizonyítványt, az eddigi munkaviszonyokról 
szóló igazolásokat, nyilatkozatot - a pályázónak az 1992. évi 
LXIII. törvény a személyes adatok védelméről és a közérdekű 
adatok nyilvánosságáról alapján nyilatkoznia kell arról, hogy 
hozzájárul-e a teljes pályázati anyagának a véleményezők és 
döntéshozók részére történő sokszorosításához és 
továbbításához - azaz hozzájárul a pályázati anyagban 
személyes adatainak a pályázati eljárással összefüggésben 
szükséges kezeléséhez, illetve betekintésre jogosultak általi 
megismeréséhez, valamint  nyilatkozat a vezetői megbízás 
döntésének tárgyalása során nyilvános vagy zárt ülésen 
történő hozzájárulásról. 
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Illetmény, juttatás: a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi 
XXXIII. törvény, a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi 
XXXIII. törvény végrehajtásáról a művészeti, a közművelődési és a 
közgyűjteményi területen foglalkoztatott közalkalmazottak 
jogviszonyával összefüggő egyes kérdések rendezéséről szóló 150/1992. 
(XI.20.) Korm. rendelet alapján.  

A pályázatot papíralapon, írásban, három azonos szövegű, és mellékletű 
példányban, zárt borítékban kell benyújtani. Egy példányt nem kell 
összefűzni. 

A borítékra rá kell írni: az azonosító számot „II-2/1952-3/2010”, 
valamint a munkakör megnevezését „Igazgató” 

Pályázat beadási címe: Dévaványa Város Önkormányzat Pap Tibor 
polgármester 5510 Dévaványa, Hősök tere 1. 

Felvilágosítás: Dévaványa Város Önkormányzat 5510 Dévaványa, Hősök 
tere 1., Szarka Andrea igazgatási irodavezető Tel.: 06 (66) 483 - 255 

 
A Képviselő-testület bízza meg a humánszakreferenst, hogy a pályázati 
felhívás megjelentetéséről intézkedjen. 

 
 
Az adósságkezelési szolgáltatásról szóló önkormányzati rendelet módosítása 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a következő 
előterjesztésre, amely az adósságkezelési szolgáltatásról szóló önkormányzati rendelet 
módosítása. Megkéri az igazgatási irodavezetőt, hogy a rendelet módosításának 
szükségességéről tájékoztassa a bizottság tagjait. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy az áprilisi 
testületi ülésen vetődött fel Polgármester Úr részéről, hogy vizsgálják felül az adósságkezelési 
szolgáltatásról szóló rendelet miért nem hatályosul, hiszen 2008-as helyi rendelet és még 
támogatást nem tudtak kifizetni. Gyomaendrődön ugyanakkor kb. 10 millió forint támogatást 
osztottak ki adósságkezelési szolgáltatásra. Utánanézett és megállapították, hogy eddig 2 
kérelem érkezett a hivatalhoz, melyek elutasításra kerültek, mivel az egyik kérelem nem felelt 
meg az alapkritériumnak, az egy főre jutó havi jövedelem kritériumának, a másik 
kérelmezőnél pedig nem volt meg az adósság legalább hat havi tartozása, minimum 50 ezer 
forint, melyet a törvény ír elő. A rendelet áttekintése kapcsán azt tapasztalta, hogy a 
kötelezően előírt szabályozásokat tartalmazta a rendelet, egyedüli fékje a támogatás 
megszerzésének az volt, hogy 3 havi előzetes együttműködést kellett az adósnak vállalnia. 6 
hónapi tartozás + 3 hónapi várakoztatással már 9 hónap telik el. Az adósságkezelési 
ügyintézőnek 30 napja volt arra, hogy benyújtsa az adósságkezelést, így már 10 hónap telik el. 
A hivatalban a kolleganőjének szintén 30 napja volt, most már 22 munkanapja van az 
elintézésre, így már 11 hónap telik el az adósság kezdetétől, amíg elintézésre kerülne az ügye. 
Mindenki tapasztalhatta, hogy a közüzemi szolgáltató ennyi ideig nem várt. Ezért módosítást 
javasolnak, az együttműködés tekintetében a három hónapot egy hónapra csökkentenék le, az 
egy hónap majdnem csak a jövedelemi és közüzemi szolgáltatóktól történő igazolások 
beszerzésére szolgálna. Továbbá megemelnék az egy főre jutó jövedelemhatárt is remélve, 
hogy ezen két lényegi elem módosítása az adósságkezelési szolgáltatás megoldását jelentené, 
hogy a növekvő számú adósságcsapdába kerülő családoknak az önkormányzat érdemi 
segítséget tudjon nyújtani. 
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A jogszabály ugyanis csak azt írja elő, hogy a jövedelemhatár tekintetében az egy főre jutó 
jövedelem a háztartásban az öregségi nyugdíjminimum 150 %-át, egyedülálló esetén pedig 
200 %-át ne haladja meg. Megváltoztatnák, hogy a háztartásában az egy főre jutó havi 
jövedelem ne haladja meg az öregségi nyugdíj mindenkori legkisebb összegének kétszeresét, 
egyedül élő esetében a háromszorosát.  
A többi módosítás a jogszabályváltozás miatt történt. 
Remélik, hogy a módosítással több családon tudnak segíteni. Most már nemcsak a 
hitelintézettel kötött lakáscélú kölcsönszerződésből felgyülemlett tartozásból, hanem abból 
átváltott szabad felhasználású kölcsönszerződésből fennálló hátralék esetén is tudnak segíteni, 
mert a törvény lehetőséget biztosít rá. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni az irodavezetőnek 
a tájékoztatást. Kéri, hogy a tartalék képzésről szóljon néhány szót az irodavezető. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Elmondja, hogy a tartalék képzést jogszabály írja 
elő, kötelező érvénnyel. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Úgy véli, hogy 1 hónap alatt 
nem tud a lakos megtakarítást elérni. Ez az egy hónapos időtartam számára aggályos. Tudja, 
hogy segíteni kell a lakosokon, de valamit tenni kellene nekik is, hogy ne kerüljenek ilyen 
helyzetbe. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Véleménye szerint a lakosoknak azzal is tisztában 
kellene lenniük - és szerinte nem voltak teljes körűen tájékoztatva az együttműködést illetően 
sem - hogy azokat is bele kellene írniuk a formanyomtatványba, ha kapnak valakitől például 1 
db. tyúkot vagy akár egy pár cipőt. Ilyen apróbb dolgokat is fel kellene vezetni, mert ez is 
bevételnek számít, és azzal is tudnak megtakarítást elérni. 
  
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Feltételezi, és valószínűsíti, 
hogy el lett mondva a lakosoknak, hogy mit kell vezetniük az együttműködés ideje alatt. A 
jogszabályban az is benne van, hogy összesítetten kell felsorolni a bevételt.  
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: A jogszabály fizető képességet ír elő, 
fizetőképességet kell számolni. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Vannak lehetőségek, vannak 
kibúvók, és ezzel a módosítással lesz rá lehetőség. A többi város is ezt fogja kihasználni, és 
ezért tud támogatást biztosítani a lakosok felé. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Előírja a jogszabály, hogy vagy egyösszegben 
teljesít, vagy részletekben fizet a lakos. Ezeknél a lakosoknál főként a részletekben történő 
törlesztés a jellemző. Tudni kell, hogy 75 % az állami támogatás és 25 % a saját erő. El kell 
felejteni a részletfizetést, csak egy összegben történő fizetést kell vállalni.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: A lakosok tartalékot sem tud 
képezni véleménye szerint, sokan még a 25 %-os saját erőt sem fogják tudni előteremteni. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Úgy tudja, hogy a családsegítő szolgálaton keresztül 
lehetőség van az alapítványokhoz történő pályáztatásra, amellyel esetleg a 25 %-os saját erőre 
sikerülhet támogatást szerezni. 
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Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a Szociális és Egészségügyi Bizottság is sokszor 
ad olyan támogatást, kölcsönt, amellyel a lakos a közüzemi tartozását kifizeti. A gondot az 
jelenti, hogy a lakos szociális kölcsönért jön az önkormányzathoz, így az összes tartozást a 
lakos fizeti be, pedig lehetne rá állami támogatást kérni. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Elmondja, hogy amennyiben 
küldenek valakinek egy magasabb összegű elszámoló számlát, attól még nem lesz adós, 
hiszen fizetett rendesen évközben. Had legyen meg az a lehetősége, hogy megkérje a 
közüzemi szolgáltatótól a részletfizetést. Ne azonnal az adósságkezelést kelljen választania, 
hanem ha tud, akkor részletekben fizessen. Természetesen előfordulhat, hogy a 3. vagy 4. 
törlesztő részletet már nem tudja valaki kifizetni. 
 
Pap Tibor – polgármester: A gond az, hogy akkor már nem tudnak a lakosnak fizetni, mert ha 
már befizet törlesztő részletet, nem vehet részt az adósságkezelési programban amíg 6 
hónapos tartozása nem lesz.  
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Véleménye szerint pontosan az olyan lakosnak kell 
elsőként a Családsegítő Szolgálat ügyintézőjéhez bemennie, akinek az elszámoló számlája 
olyan magas összegű, hogy hiába fizette eddig a számlát, ezt már nem tudja fizetni. Pontosan 
az ilyen lakosokon tudnának segíteni. Ha valaki például kap egy 100.000,- Ft-os elszámoló 
számlát, abban az esetben ez az 50 e. Ft-nál magasabb összegű hátralék kritériumának 
megfelel, és az elszámoló számla esetén 6 hónap hátraléka meglesz, valamint az egy főre jutó 
jövedelem kritériumának megfelel, akkor nem kell csak 25 e. Ft-ot fizetnie. Amennyiben ezt a 
25 ezer Ft-ot sem tudja kifizetni, bejön a Szociális Bizottsághoz ad be kérelmet, vagy például 
a HÉRA Alapítványhoz nyújt be pályázatot a saját erő forráshoz, így sokkal kevesebb 
pénzébe kerül a lakosnak. Akkor viszont, ha befizetet a lakos egy részletet, akkor nem 
kapcsolják ki a szolgáltatást, de már nem lesz jogosult az adósságkezelési szolgáltatás 
igénybevételére. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Véleménye szerint a lakosok 
jó része nem fog bejönni és támogatást kérni, az adósságkezelési szolgáltatást igénybe venni, 
hanem megpróbál részletfizetést kérni a szolgáltatótól. Sokan szégyellik, hogy nehéz 
helyzetbe kerültek. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Ezért kell az ügyintézőnek tájékoztatni a lakosokat, 
valamint meghirdették a lehetőséget az újságban is, helyi televízióban, a lakosoknak kell a 
kérelmet benyújtaniuk, nem tudják helyettük elindítani az eljárást. 
 
Kanó József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Elmondja, hogy kétségei vannak az 
adósságkezelési szolgáltatást illetően. Ugyanis milyen fogyasztói magatartás az, hogy ha 
valakinek 220 e. forint vízszámlája keletkezik. Egyrészről ez a magatartás megengedhetetlen, 
hogyan tudnak ilyen magas összegű fogyasztást felhalmozni.  
 
Pap Tibor – polgármester: Sajnálatos módon történnek műszaki problémák is, van amikor 
elfolyik a víz, és mivel az órán keresztül megy, ki kell fizetnie a lakosnak. Pontosan ilyen 
esetekre lenne jó az adósságkezelési szolgáltatás igénybevétele. Egy konkrét esetben tudja, 
hogy csak 35 ezer forintot tudtak befizetni, de a Vízművek Zrt. azt mondta nem elég, leveszik 
az órát ha nem fizetik ki a többi részletet, de most már az adósságkezelési szolgáltatást sem 
tudja igénybe venni a lakos, mivel befizetett törlesztőrészletet.  
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Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Elmondja, hogy most is van olyan lakos, aki 
átmeneti segélykérelmet nyújtott be, ugyanis 97 ezer forint összegű elszámoló számlát kapott 
a Vízművek Zrt-től. Az adósságkezelési szolgáltatás rendszerének megfelel, de a lakos már 
megkapta az értesítést, hogy 25-én leveszik az órát. Az önkormányzatnak a Vízművek Zrt-vel 
van megállapodása, és ez alapján, akinek már van előzetes együttműködési megállapodása, 
120 napos határidőt kapna. Úgy tudja, hogy volt már egy eset, amikor a Vízművek Zrt. a 
megállapodás ellenére levette az órát, holott a 120 napos határidőt be kellett volna tartania, de 
ezt sem tartja be a Vízművek Zrt.  
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a Vízművek Zrt. önkormányzati tulajdonú cég, 
mégis sokkal rugalmatlanabb, mint például az E.ON. Amikor már elviszik az órát, kikötik a 
szolgáltatást, a visszakötés költsége is további kiadást jelent. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Úgy véli, hogy bátrabban kellene a lakosnak igénybe 
venni az adósságkezelési szolgáltatást, és nem a részletfizetést kellene felvállalni ha tudja, 
hogy nem tudja az egész tartozását megfizetni. Az adósságkezelési szolgáltatással viszont 
csak a felgyülemlett adóssága rendeződik le, a további számlákat fizetnie kell rendszeresen. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Elmondja, hogy a HÉRA 
alapítvány 1 hónap alatt nem fogja a pályázatot elbírálni, a lakos nem tudja a saját erő részt 
megszerezni ilyen rövid idő alatt. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: A Szociális Bizottsághoz is fordulhat a lakos, és 
véleménye szerint mégis jobb, ha nem 100 ezer forintot fizet ki a bizottság, és a lakosnak sem 
az egész összeget kell megfizetnie. 
 
Pap Tibor – polgármester: Könnyebb a lakosnak is 25.000 Ft-ot megszereznie, mint a 
100.000 Ft-ot. Akár kölcsönt is vehet fel. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Vannak kételyei, mert a lakos 
adósságok gyűrűjébe keveredhet. Nincs ellene az adósságkezelési szolgáltatásnak, de vannak 
vele kételyei. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Nem megoldás mindig az adósságkezelés, de ha már 
felhalmozódik a hátraléka a lakosnak, akkor fontos lenne, hogy állami támogatást tudjon 
igénybe venni. A mai gazdasági helyzetben egyre többen vannak, akik az elszámoló számlát 
már nem tudják kifizetni. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy Kanó József bizottsági tagnak az adósságkezelési 
szolgáltatás bevezetése kapcsán is voltak kételyei, mert azoknak is segítenének, akik nem 
tesznek azért, hogy elkerüljék ezt a helyzetet. Ez az elgondolása tiszteletben tartandó, de 
akkor is vannak olyan helyzetek, amelyeket kezelni kell.  
Mivel az állam adta az adósságkezelési szolgáltatásra a lehetőséget, és az önkormányzat 2 
személyt elküldött képzésre, amely képzésnek az összege is jelentős volt, mindenképpen ki 
kellene használni és a támogatást igénybe venni, amíg a jogszabályi háttér lehetőség ad.  
A közlekedési támogatás, közgyógyellátás, ápolási díj esetében is elmondható, hogy sokszor 
10-15 %-a lakosoknak igyekszik ügyeskedni, hogy a támogatást megkapja, de mégis úgy véli, 
hogy a többi lakostól, akik valóban rászorulnak, nem szabad elvenni a lehetőséget, hogy az 
állami támogatást megkapják.  
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Kanó József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Természetesen feltételezni kell, 
hogy akik igénybe veszi a szolgáltatást, valóban önhibáján kívül kerülnek ilyen helyzetbe, és 
ez segítség lesz nekik. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Hangsúlyozza, hogy a lakosnak az adósságkezelési 
szolgáltatás esetén a felhalmozott tartozását kifizetik ugyan, de utána is van kötelezettsége, 
hiszen ha egymás után 3 hónapot nem fizet, kiesik a rendszerből, és a meglévő közüzemi 
számláit ugyan úgy fizetnie kell tovább. Ha azt sem fizeti, kiesik a szolgáltatásból és elég 
kemény szankciók vannak, erről is tájékoztatni kell a lakosokat. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Javasolja, hogy zárják le az 
adósságkezelési szolgáltatásról szóló rendelet módosítás megvitatását. 
Igaz aggályosnak tartja az adósságkezelési szolgáltatást, de javasolja a rendelet módosítást. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek az adósságkezelési 
szolgáltatásról szóló önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelet tervezetet 
elfogadásra. 
Kéri, aki a rendelet a mellékelt tervezet szerint elfogadásra javasolja a testületnek, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 H a t á r o z a t 
71/2010. (VI. 22.) JIÜ. Biz. hat. 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy a Bereczki Imre hogy az 
adósságkezelési szolgáltatásról szóló 20/2008. (IX. 26.) önkormányzati 
rendeletének módosításáról szóló rendeletet a mellékelt tervezet szerint 
alkossa meg. 

 
(Az adósságkezelési szolgáltatásról szóló 20/2008. (IX. 26.) önkormányzati rendeletének 
módosításáról szóló rendelet tervezete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e valakinek 
bejelentése? 
Megállapítja, hogy bejelentés nincs.  
Megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1600 órakor bezárja. 
 

Kelt: mint az első oldalon 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 ________________________ 
 Nyuzó Marietta  
 bizottság elnöke 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzőkönyvvezető 
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